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[Undervisningsministeren.] 
Morten Lange sagde, nemlig 홢fra tid til 
anden", så der bliver nok ikke anden rygte- 
dannelse end den, det ærede medlem hr. 
Morten Lange med sit spørgsmål bidrager til. 

På det direkte konkrete spørgsmål, om 
ministeren har oplysninger om overhånd- 
tagende letsindig anvendelse af de udbetalte 
understøttelser fra ungdommens uddan- 
nelsesfond, kan jeg svare nej. 

Morten Lange: Jeg takker ministeren for 
den sidste del af besvarelsen. 

Jeg vil stille ministeren det tillægsspørgs- 
mål, om ministeren ikke selv har den er- 
faring, jeg har haft, at selv en reserveret 
kritik 홢 jeg nævnte eksemplet med scooter- 
legater 홢 har vist sig at blive generaliseret 
og derfor bør behandles med varsomhed. 

Undervisningsministeren (K. B. Ander- 
sen): Det undrer mig ikke, at det ærede 
medlem hr. Morten Lange ikke takker mig 
for den del af mit svar, hvori jeg påviste, 
at han havde citeret det ærede medlem hr. 
Otto Mørch forkert. Jeg tror, det ærede 
medlem hr. Morten Lange af erfaring her 
fra huset ved, at hvis man ønsker at undgå 
at fremdrage udtalelser, som man i øvrigt 
er utilfreds med, alt for meget i offentlig- 
hedens søgelys, er den af det ærede medlem 
valgte vej i hvert fald ikke den rigtige. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i lov om det kommunale skolevæsens 
styrelse og tilsyn. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
118) findes i tidenden sp. 4622). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 138 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om lønninger m, m. til folke- 
skolens lærere. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
119) findes i tidenden sp. 4622). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 137 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
mineralske råstoffer i Grønland. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
30) findes i tidenden sp. 4629). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Bækgaard: Ved anden behandling hen- 
stillede jeg på mit partis vegne, at lovfor- 
slaget om mineralske råstoffer i Grønland 
blev affattet sådan, at det klart lovfæstes, 
at efterforskningsbevilling giver fortrinsret 
til udnyttelse, og at retningslinjerne for af- 
gifter af udvundne mineraler blev fastsat. 
Da der ingen hensyn er taget til disse hen- 
stillinger, anser vi det foreliggende lovfor- 
slag for at have en ringe betydning for at 
nå de mål, som også vi i de uafhængige 
gerne støtter, nemlig igangsætning af efter- 
forskning og udnyttelse af mineralske rå- 
stoffer .i Grønland; men da som sagt lovfor- 
slaget uden de af mig ved anden behandling 
nævnte ændringer kan komme til at virke 
fremmende for tanken om statsdrift, vil vi 
her ved tredje behandling undlade at 
stemme. 

Hermed sluttede forhandlingen. 


